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Z A P O Č E O P R O C E S D A V A N J A P O L I T I Č K E P O D R Š K E R E K O M - U 

Lukšic prvi premijer 
koji je J a v i o potpis 

Suočavanje sa prošlošću najbolje za budućnost 

Podgorica - Crnogorski 
predsjednik Vlade Igor 
Lukšić prvi je premijer u 
regionu koji je svojim pot
pisom zvanično podržao ini
cijativu za osnivanje Regio
nalne komisije za utvrđivanje 
činjenica o ratnim zločini
ma. 

Crnogorski predsjednik 
Vlade je, prema saznanjima 
"Vijesti", samoinicijativno 
pozvao predstavnike RE-
KOM-a, i dao im podršku za 
osnivanje nezavisne komi
sije. 

Lukšić, iako juče nije želio 
da odgovara na pitanja no
vinara, nakon polučasovnog 
sastanka sa predstavnicima 
REKOM-a za Crnu Goru Da-
liborkom Uljarević, Zlat-
kom Vujovićem i Teom Gor-
janc-Prelević, saopštio je da 
je suočavanje sa prošlošću 
najbolji put ka budućnosti. 

"Suočavanje sa prošlošću 
najbolji je put da idemo u 
budućnost i zato snažno po
državam i zato sam odlučio 
da potpišem Inicijativu", ka
zao je on. 

Lukšić je juče rekao i da se 
nada da će inicijativu po
držati i države regiona koje 
bi, kako je kazao, na taj način 
mogle pomoći formiranju ko
misije. 

"Naše, ali i ukupno društvo 
u regionu, opterećeno je 
onim što se dešavalo i poruka 
potpisivanja "Da nam bude 
lakše" je na mjestu", kazao je 

Poslanike zanima 
politička odgovornost 

U olcviru konsultacija sa parlamentarnim strankama 
predstavnici Koalicije razgovarali su i sa predsjednikom 
kluba poslanika Bošnjačke stranke Suljom Mustafićem i 
predstavnikom poslaničkog kluba Socijalističke narodne 
partije Obradom Gojkovićem. 

"Mustafić je tom prilikom istakao da postoji potreba naših 
društava za suočavanjem sa prošlošću zasnovanim na 
činjenicama i dokazima, jer zadovoljenje pravde za one koji 
su najviše stradali nije dovršeno, a ni sudski procesi u tom 
pravcu do sada nijesu mnogo učinili", saopštili su iz 
Koalicije. 

Mustafića je, kako je saopšteno "Vijestima", zanimalo i da 
li će se REKOM baviti i političkom odgovornošću, odnosno 
odgovornošću onih koji su počinili i koji su inspirisali 
zločine, dok je načelni stav SNP-a bio "veoma pod r žava juć i 
za uspostavljanje REKOM-a". 

Konsultacije o inicijativi za REKOM sa parlamentarnim 
partijama se nastavljaju i narednih dana. 

U Podgorici, kao i u još sedam gradova bivše SFRJ, prije 
dva dana je počelo prikupljanje milion potpisa podrške za 
osnivanje Regionalne komisije za utvrđivanje činjenica o 
ratnim zločinima i ostalim kršenjima ljudskih prava 
počinjenim od 1991. do 2001. na prostoru nekadašnje 
države. 

Lukšić, dodajući da okolnost 
da se iza Inicijative nalazi 
preko hiljadu i po inicijatora 
pokazuje snagu civilnog sek
tora. 

Lukšić je kazao i da mu se 
čini da je potrebno u ranoj 
fazi dati podršku, izražavajući 
uvjerenje i da će političke 
stranke u Crnoj Gori, 
"počevši od najjače Demo
kratske partije socijalista, 
pružiti podršku i obezbijediti 
dovoljan broj potpisa koji će 
omogućiti ulazak u narednu 
fazu". 

Medijima se juče obratila i 
Uljarevićka koja je ocijenila 
da je Lukšićevo potpisivanje 
inicijative izuzetno važna po
ruka za Crnu Gora i region. 

"Proces demokratizacije i 
evropeizacije regiona mora 
biti zasnovan i na vraćanju 
dostojanstva žrtvama i njiho
vim porodicama, kroz ut
vrđivanje činjenica o ratnim 
zločinima i drugim teškim 
kršenjima prava", kazala je 
Uljarević. 

Ona je poručila da je us
postavljanje REKOM-a potre
ba žrtava, ali i obaveza 
građana koji žele da grade 

zdravo društvo i daju do
prinos da se slični zločini ne 
ponove. 

"Crna Gora je dugo za
ostajala u procesima 
suočavanja sa prošlošću. Vje
rujem da je ova Inicijativa 
ubrzavanje nedovršenih 
priča i da će rezultirati njiho
vim kvalitetnijim procesui-
ranjem", kazala je Uljarević. 

Predstavnici koalicije za 
REKOM sastali su se juče i sa 
predsjednikom kluba posla
nika Nove srpske demokra-
tije Novicom Stanićem i po
slanikom Budimirom Alek-
sićem u slmpštinskim pro
storijama kluba. Iz Koalicije 
je saopšteno da je na sas
tanku bilo riječi o ideji za 
osnivanje REKOM-a i cilje
vima koje bi Komisija os
tvarila. 

"U tom pravcu, oni su is
kazali podršku inicijativi za 
REKOM, odnosno ideji koju 
zagovara civilno društvo da 
države budu mehanizmi koji 
će pokrenuti zvaničan proces 
utvrđivanja činjenica o svim 
žrtvama", saopšteno je iz 
Koalicije. 

T.P. 

K O A L I C I J A N V O P O Z V A L A D A S E 
N O V A C D I J E L I T R A N S P A R E N T N O 

Dosadašnja praksi 
je zabrinjavajuća 

Podgorica - Koal ic i ja ne
vladinih organizacija (NVO) 
"Saradnjom do cilja" pozvala 
je juče p o s l an i k e i ostale čla
n o v e skupštinske Komisije za 
raspodjelu novca za projekte 
NVO da, u postupku raspodjele 
koja j e u toku, v o d e računa O 

transparentnosti i kvalitetu 
projekata. 

Iz Koalicije su u saopštenju 
dostavljenom "Vijestima" ka
zali daje dosadašnja p raksa u 
radu Komisije zabrinjavajuća i 
da su sve raspodjele do sada 
Učile na dodjelu socijalne po
moći. 

"Raspodjele su do sada ličile 
više i na hranjenje partijske 
infrastrukture nego na smis
leno finansiranje projekata 
nevladinog sektora, kojima se 
doprinosi realizaciji javnih po
litika koje je upravo donijela 
državna ili lokalna uprava " , 
piše u saopštenju. 

Iz koalicije su poručili da za 
sve komisije, koje raspodjelju
ju novac za projekte NVO, mora 
važiti nekoliko Mjučnih prin
cipa koji će se primjenjivati u 
radu na očigledan način. 

"Prilikom raspodjele treba 
da se poštuju principi tran
sparentnosti. jednakih prava 

sv ih učesn ika , s l o b o d n e i fer 

konkurencije", poručili su iz 
koalicije. 

U saopšten ju j e n a v e d e n o da 

nakon donošenja odluke o 
dodjeli finansijske podrške 
pojedinim projektima NVO, 
Komisija mora voditi računa o 
odgovornom trošenju novca 
jer "to je do sada bio jedan od 
najvećih nedostataka u radu 
skupštinske Komisije". 

Iz koal ic i je su skrenul i 
pažnju Komisiji daje saradnja 
sa nevladinim sektorom jedan 
od sedam zaključaka i pre
poruka Evropske komisije ije
dan od uslova za utvrđivanje 
datuma pregovora sa Evrop
skom unijom. 

"Istrajavanjem na lošem 
načinu finansiranja projekata 
NVO šalje se jasna poruka do
maćoj i međunarodnoj zaje
dnic i da n e postoji e l e m e n 
tarna volja da se poboljša sa
radnja i podstakne dalji rad i 
funkcionisanje nevladinog 
sektora u Cmoj Gori, a takođe i 
obezbjeđuje prostor za korap-
tivne radnje", navodi se u 
saopštenju koje potpisuje 
predsjednik Upravnog odbora 
koalicije Goran Đurović. 

T.P. 

O D L U K A U P R A V N O G O D B O R A U N I V E R Z I T E T A C R N E G O R E 

Radulović dekan, Mujović <e se 
žaliti su 
podgorica - upravni od

bor Univerziteta Crne Gore 
imenovao je juče Draga 
Radulovića za novog de
k a n a Pravnog fakulteta. 

Radulović će na toj fun
kciji zamijeniti do
jučerašnjeg dekana Ranka 
Mujovića. Još. međutim, ni
je izvjesno da li će Ra
dulović stupiti na dužnost 
tek krajem avgusta, kada 
Mujoviću ističe mandat, ili 
pak i ranije ako Vijeće 
Pravnog fakulteta odluči da 
smijeni sada već odlazećeg 
dekana, što je ranije za
tražila nekolicina profeso
ra. 

Mujović je juče u 18 časo
va kazao „Vijestima" da „pr
vi put" čuje za takvu odluku 
Upravnog odbora, uz opas
ku „vi to znate puno bolje od 
mene", ali i ponovio da će 
konačnu odluku donijeti 
sud, ako je Radulović zaista 
imenovan. 

„Kao dekan dužan sam da 
štitim zakonitost na Prav
nom fakultetu", kazao je 
Mujović, ponovo istakavši 
da Radulović nije izabran u 
skladu sa zakonom. 

Prema nezvaničnim in
formacijama „Vijesti", za 

Nije čuo za odluku: Mujović 

imenovanje Radulovića gla
salo je sedmoro članova 
Upravnog odbora, 
uključujući i predsjednika 
Zorana Rašovića, koga je 
Mujović naslijedio na mjes
tu dekana Pravnog fakul-

Ne zna se kad stupa na dužnost: Radulović 

teta, dok je troje bilo uz-
držano. 

Vijeće Pravnog fakulteta 
dvotrećinskom većinom iza
bralo je Radulovića za de
kana još 7. aprila, ali je 
Upravni odbor odbio da ga 

imenuje na sjednici 
održanoj 31. marta, za
traživši mišljenje rektora 
Univerziteta da li je izborna 
procedura protekla u skladu 
sa zakonom. 

Sl.R. 


